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5. VYDÁNÍ
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Pamatuji si, že když se blížily mé desáté narozeniny, hodně 
jsem se těšil. Bral jsem to skutečně jako první velké kulati-
ny. A když je něco poprvé, je to fajn. Přináší to hezké emo-
ce, těšení, příjemné pocity. Dneska už člověk ví, že každý 
takový okamžik je vždycky poprvé… a rovněž naposledy…

Splnilo se mi také přání – dostal jsem vysněný DÁREK –
balón zvaný „kopačák“. V té době jsme ještě bydleli v bytě 
na sídlišti pod Květnicí. Kdo měl pořádný kopačák, byl
v partě ceněn. Tehdy to ještě nebyla samozřejmost – mít 
možnost pořídit si vše, na co si člověk vzpomene. Auto měl 
jen někdo, nejen na banány se stála fronta, veřejný prostor 
byl šedivý a neatraktivní, na dovolenou do zahraničí se 
mohlo jen se svolením a za názor odlišný od takzvaně ofi -
ciálního se mohlo přijít o práci a ztrácela se SVOBODA… 
brrr! Ale my jsme byli ještě malí a tohle jsme neřešili.
Hrávali jsme s vrstevníky fotbal na trávě mezi domy či na 
hřišti. Oblíbená byla taky „vyřazka“, která se hrála v písko-
višti. Koplo se razantně do balonu a koho odrazem trefi l, 
musel z kola ven. Až zůstal VÍTĚZ… Byla to krásná doba 
plná bezstarostných her, kamarádství a dobrodružství. Ale 
dost nostalgie, obraťme pozornost k současnosti a k MOSTu, 
který vznikl před 10 lety a letos slaví toto kulaté výročí.

DÁREK?
10. výročí zastihlo MOST v dobré kondici. Náš spolek drží 
pohromadě. Parta je, až na drobné změny, které čas přináší 
a jsou přirozené, pořád stejná. Dokonce jsme v posledních 
letech posílili a taky omladili. A to je moc důležité. Není nic 
horšího, než když se upadne do stereotypu a chybí energie. 
Je fajn vědět, že i po deseti letech máme pořád stejnou chuť 
makat pro Tišnov jako na začátku a baví nás to!

Největším dárkem jsou dobře naladění 
lidé, které máme okolo sebe!

SVOBODA?
Od počátku se na činnost spolku formou příspěvků skládají 
výhradně jeho členové. Za 10 let našeho fungování jsme 
neměli žádného „externího“ sponzora. Nemusíme být tedy 
nikomu zavázáni, což je důležité pro svobodu rozhodování 
v jakékoliv věci. I tyto MOSToviny, které právě čtete, jsou 
fi nancovány pouze členy spolku. Prostě – nikdo si nás ne-
koupil a nekoupí!

Také jsme nikdy nekandidovali pod hlavičkou politické 
strany. Nepotřebujeme na rozdíl od ostatních stranické
razítko. Třikrát jsme si odmakali povinnost získat na 
podporu naší kandidatury podpisy pod petici. A že to není
snadné – získat přes 600 podpisů! Ale my záměrně nevolíme 
tu nejpohodlnější cestu. Nechceme být závislí na žádném 
stranickém sekretariátu!

Dlouhodobě též prosazujeme, aby při rozhodování o dů-
ležitých věcech na radnici byl vždy k dispozici názor od-
borníků. V r. 2015 jsme zřídili funkci městské architektky
a jsme rádi, že ji vykonává dlouholetá městská architektka 
Litomyšle a držitelka řady cen za přínos v oblasti archi-
tektury Zdeňka Vydrová. Externí odborný názor je smluv-
ně zajištěn rovněž při řešení dopravy a energetiky. A nově 
jsme v r. 2022 zřídili komise pro oblast zdravotnictví a mo-
derních technologií. Neděláme si patent na rozum, nerozu-
míme všemu – a to je taky osvobozující!

Nezávislost a odbornost jsou mimořádně 
důležité pro svobodu rozhodování!

VÍTĚZ?
Náš spolek vznikl jako parta podobně smýšlejících a ak-
tivních lidí, kteří se chtějí podílet na správě věcí veřejných 
v Tišnově. Primárním cílem nebylo ve volbách vítězit, ale 
přiložit ruku k dílu. Prostě makat, aby byl Tišnov hezčí, 
pohodovější, veselejší, přívětivější, akčnější, odvážnější. 
Důležitými hodnotami jsou pro nás přitom – slušnost, věc-
nost a pracovitost. Světe, div se, vyhráli jsme troje volby.
Ale vždy jsme výsledek brali s pokorou, respektem a hlavně 
jako odpovědnost. Těší nás, že tolik místních v nás vložilo 
svoji důvěru. Již deset let se snažíme ji nezklamat. A ani 
dnes si nehrajeme na vítěze… Z některých, kteří sedí v za-
stupitelstvu, však mám pocit že si zbytečně hrají na „po-
ražené“. Ale to, že nejsem ve vedení radnice, neznamená, 
že za 4 roky nemohu pro město něco dobrého vykonat. Jen 
sedět a „chytře“ se vyjadřovat ke kde čemu, není pro Tišno-
váky zrovna ten nejlepší přínos. Ale je každého věc, jak se 
chce během volebního období prezentovat a zda chce nebo 
nechce něco dobrého pro Tišnov udělat. My jsme společně 
s koaličními partnery ze SPOLU (koalice ODS, KDU-ČSL 
a TOP 09) vytvořili jasný plán, na jehož plnění se snažíme 
maximálně koncentrovat. Našich partnerů, kteří se s námi 
podělili o odpovědnost, si vážíme. Ve vedení města jsou
s námi 1. místostarosta Ing. Karel Souček ml. a radní
PhDr. Irena Ochrymčuková. A s nimi do toho šla spousta 
dalších lidí. Děkujeme, že si „ukousli svůj krajíc“ a nebojí
se nám říct svůj názor. Dosavadní spolupráci hodnotíme
na výbornou a těšíme se na její pokračování.

Není důležité si hrát na vítěze
či poražené. Důležité je pro město

něco dobrého udělat!

10. narozeniny MOSTu

www.instagram.com/most_tisnovwww.facebook.com/MOSTTisnov

Sledujte nás také na sociálních sítích:

Jiří Dospíšil,
místopředseda spolku MOST,

starosta Tišnova

Bez t
       to de...

V roce 2024 na členské schůzi došlo ke změně ve vedení spolku MOST.
Zleva: Jiří Dospíšil – místopředseda spolku, Zdeněk Kunický – člen výboru spolku, Tomáš Ondráček – člen výboru spolku, Aleš Navrátil – předseda spolku, Martin Sebera – člen 
výboru spolku.

Setkání "Mosťáků" na workoutovém hřišti u nového hřbitova.
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Pro všechny Tišnováky ne zcela jasná odpověď. Jako
u každé takto zásadní věci vymezuje tato skutečnost 
dva tábory – PŘÍZNIVCE A ODPŮRCE. Je spousta ar-
gumentů pro i proti. A není se čemu divit. Vždyť třeba
náměstí, kde obyvatelé, kteří tam roky žijí a podnikají 
mají zcela určitě jiný úhel pohledu na změnu než ti, kteří 
náměstí navštěvují. V době tvorby a povolovacích procesů 
jsem z pozice místostarosty, kterému byla svěřena do ges-
ce oblast investic v Tišnově, vyslechl spoustu argumentů 
z obou táborů. „Máme zde obchod či provozovnu. Jak ji 

budeme zásobovat? V době výstavby přijdeme o zákaz-

níky. Nebudeme mít kde parkovat, protože před naším 

obchodem nebudou po rekonstrukci současná parko-

vací místa. Již nyní lidé v našich obchodech nakupují 

méně a méně. Nám to náměstí takto vyhovuje, hlavně 

nic nespravujte.“ A z druhé strany „Konečně se po více 

jak 80 letech náměstí opraví. Máme rádi dlažbu, která 

tam současně je, ale nedá se po ní komfortně pohybovat. 

Bylo by dobré mít náměstí více bezbariérové. Silnice je

v katastrofálním stavu, to je dobře, že se to opraví.

Zbourejte stodoly, tyto tři budovy jsou ostudou náměs-

tí“. Myslím, že v drtivé většině se tyto tábory shodují. 
Náměstí je nutné opravit. Jen se rozchází v tom, jakým 
způsobem. Oprava náměstí bude bezesporu dlouhodobě 
fi nančně největší akcí Tišnova. Navíc náměstí je výkladní 
skříní každého města. I z výše uvedeného je jasné, že 
bez kompromisů a určitých změn to nepůjde. Město za-
hájilo kroky k rekonstrukci náměstí již před více než 
5 lety. Z patnácti architektonických návrhů byl vybrán 
v roce 2020 vítěz. Za sebe můžu říct, že i já jsem musel 
udělat nějaké kompromisy a některé věci chápat ve vět-
ším kontextu. Myslím, že je dobře náměstí opravit. Že 
my, kteří náměstí užíváme, bychom měli podpořit míst-
ní obchodníky v nákupu zboží právě v jejich obchodech
a obráceně obchodníci zase nabídnout takové portfólio 
služeb a zboží, které jsou poplatné potřebám dnešní doby. 
Na náměstí totiž není jednoduché konkurovat velkým 
obchodním řetězcům a hypermarketům. Pokud začne-
me primárně parkovat ve svých nemovitostech, necháme 
možnost parkovat na náměstí krátkodobým uživatelům 
a město vytvoří na náměstí přívětivější a bezbariérovější 
pohyb, může nám to všem přinést jen užitek.  

Velkým pomocníkem pro oživení náměstí je z mého 
pohledu i rekonstrukce hotelu Květnice. Pokud nebude-
me mít na náměstí dobrou restauraci či kavárnu, hotel
s možností jednoduchého ubytování, ztrácíme obrovskou 
šanci, aby náměstí bylo příjemným místem pro setkávání
a trávení volného času. Ať už individuálně, nebo třeba 

V Tišnově využíváme například:
1. Participativní nástroje umožňující občanům přímo 
rozhodovat o tom, jak se bude využívat část veřejných 
fi nancí, konkrétně formou participativního rozpočtu.
Tento nástroj umožňuje občanům navrhovat a hlasovat
o konkrétních projektech, které přispějí k rozvoji města.

2. Transparentnost a otevřenost formou zveřejňování 
zápisů z jednání rady města a dalších důležitých doku-
mentů zajišťuje, že veřejnost má přístup k informacím
o probíhajících rozhodnutích. To zvyšuje důvěru občanů 
a povzbuzuje je k větší angažovanosti. Z jednání zastu-
pitelstva je pořizován i videozáznam, který je následně 

Bc. Jiří Dospíšil MUDr. Veronika Pozděnová Ing. Tomáš Ondráček, Ph.D.

Ing. Alena Adamcová

Richard Muselík

Mgr. Marek Kubát

Zdeněk Kunický

MUDr. Tomáš Havlát

Ing. Libuše Čermáková

Aleš Navrátil

Mgr. Martin Sebera, Ph.D.

zpřístupněn na youtube kanálu. Materiály do zastupi-
telstva jsou k dispozici před zasedáním v online formátu
na webovkách města.

3. Veřejná fóra a konzultace. V Tišnově se osvědčila plat-
forma CityChat využívaná jako nástroj pro interakci 
mezi občany a městskou správou. Prostřednictvím Ci-
tyChatu se občané mohou zapojit do diskusí o různých 
městských projektech, jako jsou územní studie nebo nové 
stavební záměry. Tato platforma umožňuje veřejnosti pří-
mo pokládat otázky, vyjadřovat připomínky a diskutovat 
se zástupci města. Naposledy se například v květnu letoš-
ního roku uskutečnila diskuse o plánované rekonstrukci 
ulic Jungmannova a Halouzkova.

4. Digitální participace: Využití online nástrojů, jako jsou:
• aplikace pro hlášení problémů (Mobilní rozhlas),
která umožňuje podávat hlášení o problémech, jako jsou 
například poškozené silnice či chodníky, nelegální sklád-
ky, či výpadky veřejného osvětlení a jiné nedostatky; 
• online ankety umožňující občanům snadno komuni-
kovat se samosprávou a aktivně se podílet na zlepšování 
města (např. „o využití budovy bývalého hotelu Květnice“, 
nebo dotazník „Priority rozvoje města do roku 2030“).
Tyto procesy zlepšují vztah občanů k místní samosprávě, 
zvyšují transparentnost a vedou k lepšímu přijetí rozhod-
nutí. A to je přesně rukopis spolku MOST :)

Martin Sebera,
člen spolku MOST, místostarosta Tišnova

• oblast rozpočtu, fi nancí a hospodaření 
• oblast strategického plánování 
• oblast lidských zdrojů, interního auditu
 a krizového řízení 
• oblast komunikace a vnějších vztahů 
• oblast komunálních služeb

• členka komise pro zdravotní péči 
• předseda komise moderních technologií 

• členka výboru kontrolního 

• předseda osadního výboru Pejškov  

• člen komise pro kulturu a cestovní ruch 

• místopředseda komise sportovní 
• člen výboru fi nančního

• místopředseda komise životního
 prostředí 
• člen komise majetkové
• člen komise sportovní

• předsedkyně výboru fi nančního  

• oblast investic
• oblast vodovodů a kanalizací
• oblast osadních výborů
• místopředseda Svazku VaK Tišnovsko

• oblast energetiky 
• oblast modernizace a elektronizace 
• oblast územního plánování
• oblast sportu
• místopředseda komise moderních
 technologií a člen komise sportovní

A když už tohle všechno máme, je nám vůbec k něčemu 
nová komise pro moderní technologie? Namísto stručné 
odpovědi zkusím přidat výčet témat, kterými se komise 
zabývá. Jedná se třeba o instalace fotovoltaických panelů 
v rámci městských budov a zapojení do komunitní ener-
getiky tak, abychom i u nás využili tyto moderní zdroje 
a přístup k elektřině. Nemohou chybět ani nabíječky pro 
elektrokola a elektroauta, bez kterých si lze budoucnost 
moderního města těžko představit. Mluvíme o technolo-
giích pomáhajících řešit různé běžné či výjimečné situace, 
ať už jde o automatické systémy zabraňující vyplavení bu-
dovy náhlým únikem vody či automatizace měření hla-
diny Svratky s možností online přístupu občanů k těmto 
údajům. Myslíme i na úspory a životní prostředí s dopo-
ručeními na instalaci vodovodních perlátorů a úsporných 
zářivek v budovách města nebo podporu občanů v za-
chytávání dešťové vody a dalších „zelených“ opatřeních. 
Navrhujeme využití dostupných dat pro lepší práci města
a jeho orgánů, což mohou být například anonymní data
o pobytu a dopravě osob od mobilních operátorů, moder-
nizace kamerového systému městské policie i digitalizaci 
vybraných procesů v rámci samosprávy. A pokud město 
chystá nějakou stavební akci jako je třeba rekonstrukce 
náměstí, nezapomeneme doporučit provedení přípravy 
pro budoucí nabíjecí stanice nebo strategické propojení 

městských budov silovým vedením pro sdílení elektřiny 
nejen ze zmíněných fotovoltaických panelů. A tím výčet 
rozhodně nekončí.

A snažíme se jít příkladem i v našem fungování, tak-
že jednání nejsou jen o formálních schůzích a dlouhých 
prezentacích. Využíváme moderní komunikační nástroje, 
jako je chatovací aplikace Slack, a když je to potřeba, jed-
náme online. Zápisy z jednání podepisujeme elektronicky
a všechny materiály máme neustále k dispozici na sdíle-
ném disku.

Ale co mne osobně nejvíc těší, je lidský rozměr našeho 
jednání. Ačkoli je složení komise různorodé a napříč ce-
lým politickým spektrem, panuje na jejích zasedáních 
skvělá pracovní atmosféra, věcná debata a radost z na-
lezených řešení, takže se člověk může na každé další se-
tkání s kolegy z komise opravdu těšit. Často se tak naše 
ofi ciální setkání plynule přelije a přesune do následného 
neformálního posezení a diskuse nad dalšími zajímavými 
tématy.

A za to vše bych chtěl členům Komise moderních techno-
logií opravdu poděkovat. Věřím, že se nám společně po-
daří i nadále směrovat Tišnov ke smysluplnému využívání 
moderních technologií ku prospěchu všech Tišnováků.

Malý dovětek: Samozřejmě jsem neodolal a část článku 
výše jsem nechal na základě stručných informací vyge-
nerovat umělou inteligencí Chat GPT. Zkusíte si tipnout, 
která část to byla? Tipovat a správnou odpověď se můžete 
dozvědět v anketě na stránkách www.most-tisnov.cz.

ANKETA:
Tipnete si, která část článku o Komisi moderních techno-
logií z MOSTOVIN 2024 s názvem „Inovace s úsměvem“ 
byla vygenerována umělou inteligencí Chat GPT?

1. Úvodní část „Pozorný obyvatel našeho města …“

2. Druhý odstavec „A když už tohle všechno máme …“

3. Třetí odstavec „A snažíme se jít příkladem i v našem 
fungování …“

4. Závěr a poděkování „Ale co mne osobně nejvíc těší,
je lidský rozměr našeho jednání …“

5. Celý článek byl vygenerovaný

Tomáš Ondráček
člen spolku MOST, předseda komise moderních technologií

Pozorný obyvatel našeho města jistě ví, že v Tišnově už celou řadu moderních technologií a přístupů využíváme v praxi. Ať už jde o téměř všudypřítomný vysokorychlostní 
internet, digitální verzi Tišnovských novin a mobilní rozhlas, záznamy z jednání zastupitelstva, elektronický dotační portál nebo elektronické přihlášky dětí do mateřských
a základních škol.

Aktivní občané skutečně mají zelenou a město Tišnov podporuje jejich zapojení do rozhodovacích procesů. Tento přístup zahrnuje řadu nástrojů, jako je participativní rozpočet, 
veřejná fóra, komunitní projekty a online platformy, které dávají lidem příležitost přinášet své nápady a názory a také umožňují podílet se na utváření a zlepšování svého okolí.

Jak se zapojujeme v rámci vedení města a poradních orgánů (komise a výbory).

starosta města zastupitelka města 

zastupitel města 

zastupitel města 

zastupitelka města 

místostarosta města

místostarosta města

při návštěvě společenských akcí. Na místě je tedy otázka, 
jestli chceme do budoucna přesunout centrum dění do 
hypermarketů nebo k nádraží. Stejně jako revitalizace ná-
městí Míru, tak i rekonstrukce hotelu Květnice má své pro 
a proti. „Rekonstrukce je drahá a fi nanční návratnost

je v nedohlednu. Budova by měla sloužit spíše spolkům, 

školám, školkám, nebo potřebám městského úřadu.

V budově by měly být startovací byty. Restaurace v dnešní 

době spíše končí, než by vzkvétaly. Prodejte tuto budovu, 

získáme peníze a nebudeme muset utrácet za rekon-

strukci“. A na druhé straně „Vždy byl na náměstí hotel 

a měl by tam zůstat. Nové posezení ve dvoře bude v létě 

velmi příjemné. Velký multifunkční sál Květnice ve dru-

hém patře městu chyběl. Propojení náměstí Míru přes 

budovu hotelu Květnice do Dvořáčkovy ulice je zajímavé 

řešení“. Na podzim roku 2023 město Tišnov vyhlásilo an-
ketu jak využít budovu hotelu Květnice. Největší podporu 
91 % získala restaurace, hotelové pokoje 61 %, ordinace 
lékařů 51 %, kanceláře k pronájmu 47 %, Coworking 46 %
a připomínkové místo Karla Vachka 42 %. Současné
vedení města, kterého jsem členem, zastává většinový ná-
zor, že toto naše rodinné stříbro je třeba opravit, nikoli 
prodat a proto se nakonec i s přihlédnutím k výsledkům 
ankety rozhodlo, že restaurace v přízemí dle původního 
návrhu je ideálním řešením. Možnost zahrádky s poseze-
ním ve dvoře či na náměstí bude určitě hojně využívána. 
Zároveň zachování hotelových pokojů v posledním patře 

přidá na atraktivitě celého objektu. Samozřejmě nejdůle-
žitější bude sehnat kvalitního provozovatele, což v dneš-
ní době nebude jednoduchý úkol. V minulosti nabízený 
pronájem vždy ztroskotal na velké investici do kuchyně, 
posezení i zázemí. Kompletní rekonstrukcí se tento pro-
blém odstraní. Toto je velká příležitostí pro stávající, či 
budoucí provozovatele restauračních zařízení z Tišnova
a okolí. Celý tento provoz potom vhodně doplňuje nad re-
staurací velký multifunkční sál Květnice pro cca 64 osob
a menší sál pro 8–10 osob jako vzpomínkové místo na 
Karla Vachka. A v neposlední řadě toto patro doplňuje 
pět kanceláří či ordinací, které mohou být využity dle
aktuálních potřeb. 

Patřím do skupiny lidí, kteří si neumí představit prodej 
hotelu. Jsem přesvědčen, že jeho rekonstrukce, by měla 
jít ruku v ruce s rekonstrukcí náměstí. Obojí spolu totiž 
souvisí a ani jedno nebude budováno s výhledem na pět 
let, ale na daleko delší časový horizont. Jedná se o samot-
né srdce Tišnova a bylo by fajn, kdyby bylo přívětivější,
modernější, funkčnější a také využívanější než doposud. 
Já se na to těším. Co vy?   

Podrobnější informace o všech investičních akcích města 
Tišnova naleznete na www.promenytisnova.cz.

Aleš Navrátil,
předseda spolku MOST, místostarosta Tišnova

Bylo by fajn mít spravené náměstí a hotel?

Křížovka

Aktivní občané mají „zelenou“

Pracujeme pro TišnovInovace s úsměvem
aneb Jak funguje Komise moderních technologií

VODOROVNĚ:
A. Přístroj k určování světových stran.
B. První díl tajenky.
C. Mužské jméno (14. 6.); dřevina.
D. Téměř; sady; kopec (nářečně).
E. Okruh působnosti; set; menší hospodářský dobytek.
F. Šicí vlákno; nástroj na sečení; právnická fakulta.
G. To (anglicky); shluky lidí; mzda; chem. zn. stroncia.
H. Plavidla; element chůze; zkr. parku kultury a oddechu.
I. Biografy; špička; pocit touhy po jídle. 
J. Papoušek; člověk provádějící orbu; vousy pod nosem.
K. Chemický prvek; potřeba rybáře.
L. Druhý díl tajenky.
M. Luxusní kočár (zastarale).

SVISLE:
1. Monika (zdrobněle).
2. Lákat; bývalá italská měna.
3. Pytel na chmel; písečný přesyp; SPZ okr. Strakonice.
4. Rybářská síť; rostlina dosna; opuchlina.
5. Obilí seté na podzim; noční ptáci; vyzvánění za zemřelého.
6. Římsky 2050; cestovní průkazy; slůvko pro násobení; značka
 poloměru (foneticky).
7. Klec na drůbež; načpak; strýc (slovensky).
8. Podzimní květina; ohrada; někde (knižně).
9. Kulečníkový úder; bezcenné dílo; vajíčko vši.
10. Zkr. uliční organizace; odnímat; dýchací orgán.
11. Zvyk; lyžařský vosk.
12. 2023 + 2024.  



4 Více informací o nás a našich plánech najdete na:   www.most-tisnov.cz   |   www.facebook.com/MOSTTisnov   |   www.instagram.com/most_tisnov 5Více informací o nás a našich plánech najdete na:   www.most-tisnov.cz   |   www.facebook.com/MOSTTisnov   |   www.instagram.com/most_tisnov

Co se nedaří
▶  Nedokázali jsme prozatím vyřešit odklon těžké ná-
kladní dopravy z lomu mimo centrum Tišnova. Po petici, 
kterou podpořilo více než tisíc obyvatel Tišnova, následo-
vala jednání s krajem a příslušnými odbory. Výsledkem 
je konstatování, že provozovatel lomu splňuje všechny 
požadavky dané legislativou a svou činnost tak může
a bude provádět dále. Situaci však významně pomohla 
velká investiční akce města a kraje, a sice rekonstrukce 
ulic Riegrova a Černohorská.

▶  Bojujeme s počty parkovacích míst. Na sídlištích by-
chom museli zasáhnout do zeleně, což nechceme. Proto 
zvažujeme výstavbu parkovacího domu u Sokolovny, který 
by pomohl vyřešit parkování v centru města, u poliklini-
ky, městského úřadu, gymnázia, základní školy na nám. 
28. října, a u Sokolovny s halou SSK.

▶  Nedokázali jsme zrealizovat všechny naplánované 
investiční akce a opravy. Na mnohé akce se snažíme být 
projektově připraveni a čekáme na dotační možnosti. Na 
rozběhnuté investice jsme schopni přesunovat fi nance, 
abychom je dokončili. V těchto novinách je článek věno-
vaný investičnímu výhledu na příští tři roky, web www.
promenytisnova.cz obsahuje chronologii investičních 
akcí v Tišnově včetně aktuálně zahájených akcí.

▶  Opravy městských silnic. Rozpočet je omezený. Naše 
silnice se chystáme rekonstruovat společně s ostatními
sítěmi (opravy kanalizace, vodovodního řádu a plynu), 
abychom spojili síly i finanční prostředky. I tak jsme 
zvládli dokončit, resp. zahájit i silniční tepny, které jsou 
v majetku kraje. Soustředěným vyjednáváním se město 
vždy podílí na spolufi nancování celé akce, včetně oprav 
přilehlých chodníků a veřejného osvětlení. Teď už si ni-
kdo nevzpomene na kostky na Brněnské, Riegrové a Čer-
nohorské :) V běhu je rekonstrukce příjezdové silnice od 
kruhového objezdu k Penny, včetně opravy mostu, v plá-
nu ulice Jungmannova.

▶  Soužití s lidmi bez domova. Podporujeme nízkopra-
hové centrum, Odbor sociálních věcí aktivně s těmito lid-
mi pracuje. Na druhou stranu si neděláme iluze o tom, 
že všichni bezdomovci do jednoho začnou tyto aktivity 
využívat. Ale pomoci by to mohlo. Znepohodlňovat život 
komukoliv není řešení.

▶  Ne vždy se nám podaří vyhovět všem občanům a je-
jich požadavkům, což je v demokratickém prostředí, kde 
se střetává mnoho protichůdných názorů, často velmi
složité. Jsou situace, kdy máme jednoduše odlišný po-
hled – například na územní studii za penzionem, novou 
školku Na Honech nebo bezchybný úklid. Naši političtí 
konkurenti nám často vyčítají, že jsme některé věci moh-
li vyřešit už dávno. Ano, po bitvě je mnoho generálů,
a my skutečně neumíme vše. Uvědomujeme si to a neustále
hledáme nová řešení.

Když jsem před 30 lety přišel do Tišnova jako aktivní 
sportovec, byl zde již tehdy nedostatek krytých sportovišť 
k provozování všech sportů. Výborně sloužila hala SSK, 
která byla naplněna během celého dne až do večerních 
22:00 hodin. Na palubovce se hrál i tenis a ten jako indi-
viduální sport vyplňoval mnohdy právě večerní hodiny. 
Tělocvičny u základních škol využívaly také sportovní 
kluby pro přípravu dětí a dospělých a nebylo místečko, 
kde by se někdo vlezl navíc. S výstavbou haly u ZŠ Smíš-
kova v roce 2006 se situace výrazně zlepšila a našly zde 
postupně útočiště sporty, které měly nedostatek prostoru 
v hale SSK. V roce 2005 se také na Ostrovci poprvé přes 
zimní období postavila nafukovací hala přes dva kurty
a tenisti dostali možnost daleko většího prostoru pro svůj 
rozvoj. V hale SSK tak najednou vznikl prostor pro sporty 
jako fl orbal a futsal. Zdálo se, že místa k tomu, aby měli 
sportovci, kde provozovat svoji činnost v zimních měsí-
cích, byl dostatek. A on byl. Jenže situace se za 20 let vý-
razně změnila. Ač ze všech stran slýcháme, že děti málo 
sportují a že jich sportuje málo, tak Tišnov je zdá se vý-
jimkou. Mládežnická základna v Tišnově neustále roste, 
vznikají nové kluby a spolky, které s mládeží pracují. Proč 
tomu tak je? Myslím si, že kluby a spolky to v Tišnově umí 
a s podporou města se jim daří nejen lákat nové zájemce, 
ale také zvyšovat kvalitu přípravy a potažmo výkonnost 
závodních sportovců.

Město investovalo do sportovní infrastruktury za poslední 
roky vysoké částky do venkovních sportovišť. Ostrovec 
se rozrostl o nové fotbalové hřiště a dva kurty pro tenis. 
Máme nové kluziště a zrekonstruované koupaliště, spoustu 
nových workoutů, pumptrack pro cyklisty a také se in-
vestuje do oprav stávajících venkovních i vnitřních spor-
tovišť. Tělocvičny u ZŠ nám. 28. října prošly rekonstrukcí, 
město přispělo i na zdařilou rekonstrukci haly SSK. Nejde 
tedy říct, že se město nestará o infrastrukturu pro spor-
tovce. Přesto je v současné situaci nedostatek prostoru pro 
sportovce v zimních měsících. Tento problém se neobjevil 
náhle, trvá už několik let, ale s výhledem do budoucna je 
potřeba ho již řešit. Jaké jsou vlastně možnosti? Jak rozšířit 
krytá sportoviště?

Možností v rámci města Tišnova bohužel moc není. 
Není především místo a zatím ani projekt či studie na 
výstavbu nové multifunkční haly. U plánované svazkové
školy v Předklášteří má vyrůst tělocvična o rozměrech 
40x20 metrů, která bude jistě obsazena školou a školními 
kroužky a její rozměry mohou mírně pomoci pro sporty 
jako je basketbal, házená a fl orobal.

Je to však zatím jediná cesta, jak rozšířit kapacitu kry-
tých sportovišť v zimních měsících a pomoci klubům, aby 

Přesto si dovoluji na základě úzké koaliční spoluprá-
ce, včetně činnosti nově vzniklé Komise pro zdravotní
péči popsat kroky, kterými se město prezentuje v této 
oblasti:

1. Zdravotní plán města Tišnova: Komise pro zdravotní 
péči doporučila Radě města Tišnova zadat vypracování 
"Plánu zdraví města Tišnova". Tento plán se bude zamě-
řovat na organizaci a zajištění různých aspektů zdravotní 
péče pro obyvatele města. Plán by měl řešit otázky, které 
lze reálně ovlivnit, naplánovat, fi nancovat a podpořit.

2. Investice do polikliniky: Členové komise pro zdra-
votní péči vznesli požadavky na rozpočet. Patří mezi ně 
vytvoření studie přístavby a nástavby polikliniky, rekon-
strukce vodoinstalace a elektroinstalace, a vybavení ordi-
nací pro nové lékaře. 

3. V plánu města je podpora stávajících a vytvoření 
nových ordinací: Město realizuje rekonstrukci prostor 
bývalé prádelny v objektu Centra sociálních služeb pro 
praktickou lékařku, dále již jsou před dokončením míst-
nosti pro pediatrickou ambulanci v budově polikliniky
na Náměstí Míru. A čeká nás úprava prostor pro novou 
ambulanci kardiologickou tamtéž.

mohly uspokojit všechny zájemce o sportování. V současné 
chvíli tomu bohužel tak není, protože jim schází kapa-
cita především v zimních měsících. Jednou z variant je 
vybudovat nafukovací víceúčelovou halu v areálu teni-
sových kurtů, s mobilním umělým povrchem, který se 
položí na stávající antuku. Hala by sloužila během zim-
ního období (říjen – březen) převážně pro tenis. Dala 
by se však využít i pro různé sporty. Rozměry haly by 
umožňovaly pořádat aktivity jako volejbal, badminton 
nebo malý fotbal. K zimní přípravě by byla hala díky 
svým rozměrům využívaná i atlety. V dopoledních ho-
dinách by pak našly možnost sportovního vyžití školy 
a školky z Tišnova a okolí. Velkou výhodou je možnost 
šaten a sociálního zázemí, kterými tenisový klub dis-
ponuje. Tenisté by díky rozšíření kapacity haly uvolnili 
místo v hale SSK pro basketbal a házenou. A jen krátké 
zamyšlení do budoucna. Kdo z vás by si šel rád zapla-
vat v říjnu na koupaliště do Tišnova, které je využité jen
dva a půl měsíce v roce? A třeba i v lednu a vlastně přes 
celou zimu?

Zdeněk Kunický,
člen spolku MOST, místopředseda komise sportovní,

zastupitel Tišnova

4. Pro nové lékaře vytváří město pobídkové programy
(fi nanční podpora, byt, úprava prostor pro ordinaci, po-
moc s vybavením ambulance, aj.). Zde přikládám seznam 
lékařů, kteří v roce 2024 až 2025 zahájí činnost
 • praktická lékařka pro dospělé, která bude
  provozovat svoji lékařskou praxi v budově CSS
  na ulici Králova by měla začít ordinovat cca
  od 1. 1. 2025. Lékařka bude přijímat nové pacienty. 
 • praktická lékařka pro děti a dorost bude
  provozovat svoji lékařskou praxi v budově
  polikliniky na nám. Míru 24 cca od podzimu
  letošního roku. 
 • Kardiologická ambulance otevře, doufáme, v první
  polovině příštího roku.
 • MUDr. Jana Štepitová obdrží návratnou fi nanční
  výpomoc na koupi ordinace praktického lékaře pro
  děti a dorost (Pediatrie Tišnov s.r.o.) 
 • Od listopadu 2024 bude v ordinaci diabetologie
  a interny MUDr. Veroniky Pozděnové pracovat
  Mgr. Nicola Zounková. Vysokoškolsky vzdělaná
  nutriční terapeutka bude poskytovat odborné rady
  především pacientům s obezitou, diabetem
  a poruchami příjmu potravy.

5. Aktualizace webu: Byla oslovena skupina 64 lékařů,
z nichž 39 projevilo zájem o zveřejnění informací na 
webových stránkách města Tišnova v sekci zdravotnictví. 
Na webu https://www.tisnov.cz/zdravotnictvi/ds-1577/
p1=19286 jsou k dohledání informace o lékařích a ordi-
nacích, včetně služeb pohotovosti a odkazy na tišnovskou 
nemocnici. Naleznete zde kontaktní formace, odkazy na 
weby těchto oblastí: Alergologie a klinická imunologie; 
Dentální hygiena; Diabetologie; Fyzioterapie a rehabili-
tace; Gynekologie; Chirurgie; Interní lékař/ka; Klientská 
pracoviště zdravotních pojišťoven v Tišnově; Klinická 
biochemie; Klinická logopedie; Klinická psychologie; 
Kožní lékař/ka; Nefrologie; Neurologie; Oční lékař/ka, 
oční optika; Ortopedie; Otorinolaryngologie; Plicní lé-
kař/ka (pneumologie); Pohotovost – klinika popálenin; 
Pohotovost pro děti; Pohotovost pro dospělé; Praktičtí 
lékaři pro děti a dorost; Praktičtí lékaři pro dospělé;
Psychiatrie; Radiologie – ultrasonografi e.

Veronika Pozděnová,
 členka spolku MOST,
zastupitelka Tišnova

Sportovci se mají dobře, v Tišnově moc dobře, dalo by se říct. V roce 2016 bylo rozděleno z rozpočtu města na provoz 
areálů a sportovní činnost spolků 1,5 mil. korun a v roce 2024 je to 3,3 mil. korun. Tato částka tedy během osmi let 
výrazně vzrostla. Vzrostla však také mládežnická základna ve všech klubech, a to z 500 dětí v roce 2016 na 850 dětí 
v roce 2024 a stále roste.

Jak se mají sportovci? Mají (si) kde hrát?

Členská schůze
MOSTu
(22. 4. 2024)

Oblast zdravotnictví má v radě města pod patronátem místostarosta Karel Souček ml. a mne těší, že se této oblasti ujal s vervou i zájmem. Podařilo se nám najít úzkou formu
spolupráce při vyhledávání kontaktů a navazování spolupráce s novými lékaři. Vyplatilo se nám, že město prostory po bývalé chirurgické ambulanci Surgalu podrželo a díky 
rozsáhlé rekonstruci budou místnosti sloužit jako pediatrická ambulance. Dalším úspěchem bylo oslovení paní doktorky sloužící na LSPP nemocnice Tišnov a nabídka zřízení 
zcela nové ordinace praktické lékařky.

Město Tišnov v roce 2024 hospodařilo s rozpočtem, 
který svědčí o stabilitě a dlouhodobém plánování. 

Ke konci listopadu 2024 město hospodařilo s příjmy ve 
výši 296 mil. Kč, výdaji ve výši 287 mil. Kč a tedy rozdíl 
příjmů a výdajů byl ve výši cca +9 mil. Kč. Na účtech bylo 
necelých 128 mil. Kč. I díky této fi nanční rezervě budeme 
moci realizovat v následujících letech velké investiční 
akce. 

Vedení města se snaží vynakládat fi nanční prostředky 
hospodárně a efektivně, volné peněžní prostředky zhod-
nocuje. K listopadu 2024 byl výnos z volných fi nančních 
prostředků 4,3 mil. Kč, což není zanedbatelná částka.

Město k listopadu 2024 převážně investovalo do násle-
dujících oblastí:

• Vzdělávání a školství: 38 mil. Kč
• Bytového a nebytového hospodářství: 32 mil. Kč
• Ochrany životního prostředí: 31 mil. Kč
• Kultury: 28 mil. Kč
• Sportu: 18 mil. Kč
• Sociálních služeb: 29 mil. Kč
• Dopravy: 10 mil. Kč
• Městské policie: 5 mil. Kč

V následujících letech se město připravuje na významné 
investiční akce. O tom budou psát mí kolegové z MOSTu 
– tedy jen rámcově: Město Tišnov má ambiciózní inves-
tiční plán na roky 2025 až 2027, který zahrnuje projekty
v hodnotě více než 400 milionů korun. Tento investiční 
výhled je zaměřen na rozvoj infrastruktury, zlepšení 
kvality života a modernizaci veřejných služeb. 

V rozpočtu 2025 je plánováno investovat převážně do 
těchto oblastí v uvedeném fi nančním objemu:

• Bytového a nebytového hospodářství: 103 mil. Kč
• Dopravy: 101 mil. Kč 
• Vzdělávání a školství: 43 mil. Kč 
• Kultury: 31 mil. Kč
• Sociálních služeb: 30 mil. Kč
• Ochrany životního prostředí: 28 mil. Kč
• Sportu: 22 mil. Kč
• Městské policie: 6 mil. Kč

Pro rozpočet 2025 se plánují největší výdaje do oblasti by-
tového a nebytového hospodářství a v tom bude stěžejní 
investiční akcí rekonstrukce hotelu Květnice (40 mil. Kč). 
V oblasti dopravy bude největším výdajem revitalizace 

nám. Míru (80 mil. Kč). V rámci sociálních služeb se plá-
nuje nejvíce investovat do rekonstrukce CSS (10 mil. Kč).

V následujících třech letech jsme zavázáni investičním 
příspěvkem pro SVAK v celkové částce 35 mil. Kč na zbu-
dování a intenzifi kaci čistírny odpadních vod v Březině 
a opravy vodovodních sítí v různých částech města.
V příštích letech je plánovaná rekonstrukce ulic Jungma-
nnova, Halouzkova, nová MŠ Na Honech, rekonstrukci 
základních škol včetně instalace fotovoltaických systémů, 
rekonstrukce sokolovny a dětských hřišť. (Mezi výhledově 
další velké projekty patří vybudování víceúčelového par-
kovacího domu na ulici Riegrova, který zlepší dopravní 
situaci ve městě a nabídne více parkovacích míst).

Díky zodpovědnému přístupu k rozpočtu můžeme rea-
lizovat projekty, které přispějí k rozvoji města a spokoje-
nosti občanů. 

Jako zastupitelka města si velice vážím výborné spolupráce
s fi nančním odborem pod vedením Ing. Petry Jůzové. 

Pevně věřím, že město Tišnov bude i nadále prosperovat, 
využívat vlastní zdroje a efektivně čerpat dotace. S pomocí 
úvěru v příštím roce budeme schopni rychleji realizovat 
i náročné investiční projekty, které povedou ke zlepšení 
infrastruktury, školství a dalších důležitých oblastí pro 
život našich občanů.

Rozpočet města a jeho fi nanční zdraví je důkazem toho, 
že naše město má jasné směřování a že jsme připraveni
čelit výzvám, které přináší současná doba. Děkujeme ob-
čanům za jejich podporu a věříme, že společně budeme 
nadále budovat Tišnov jako moderní a prosperující město.

Libuše Čermáková,
členka spolku MOST, předsedkyně Finančního výboru, 

zastupitelka Tišnova

Podpora zdravotnictví v Tišnově: nové ordinace a lékaři

Hospodaření města a jeho plány
Současný rozpočet 
Významné investice pro budoucnost

Členové spolku MOST na otevření zrekonstruovaného areálu letního kina.
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20. Budeme usilovat o zvýhodnění poplatku ze psů pro 
majitele psů se zkouškou základní ovladatelnosti
21. Vytvoříme podmínky pro zbudování inovačního 
centra a podnikatelského inkubátoru
22. Vybudujeme infrastrukturu pro podnikání bu-
doucnosti (zejména coworkingové centrum pro Home 
Offi  ce)
23. Rozšíříme grilovací a pikniková místa pro společné 
trávení volného času
24. Budeme usilovat o uzavření nového partnerství se 
samosprávou z německy či anglicky mluvících zemí

D. Zdravé a moderní město:
1. Podpoříme smysluplné moderní technologie: elek-
tronicky dostupné informace z úřadu (web a facebook), 
mobilní rozhlas, online rezervační systém agend měst-
ského úřadu; dostupný internet na veřejných místech; 
úsporné a inteligentní osvětlení
2. Zavedeme možnost elektronické žádosti o městské 
dotace
3. Podpoříme vysokorychlostní internet jako základ-
ní podmínku pro chytré, zdravé, hrdé a fungující měs-
to
4. Jsme pro rozvoj moderní infrastruktury (nabíječky 
pro mobily, elektrokola a elektromobily na vhodných 
místech)
5. Budeme aktivně podporovat rekonstrukci tišnov-
ského nádraží
6. Spustíme interaktivní územní plán
7. Vytvoříme podmínky pro lepší energetickou sobě-
stačnost na městských budovách (fotovoltaika, tepelná 
čerpadla místo plynových kotelen)

S  E  M  A  F  O  R
Programové prohlášení koaličních stran (MOST + SPOLU)
města Tišnova pro volební období 2022–2026
Splněno 25 % Rozpracováno 65 % Zatím neřešeno 10 %
A. Správa města a majetek

1. Stojíme o váš názor – garantujeme otevřenou, 
vstřícnou a nezávislou radnici
2. Podpoříme projekt výstavby nových bytů dle bytové 
koncepce města, zejména pro mladé rodiny
3. Budeme pokračovat v rekonstrukci náměstí a hledat 
smysluplné využití hotelu Květnice
4. Udržíme pozici městské architektky, protože nám 
záleží na kvalitě veřejného prostoru
5. Maximálně podpoříme opravy ulic (silnic, chodní-
ků, veřejného osvětlení) tam, kde jsou dožité rozvody 
vodovodu a kanalizace (např. Husova, Jungmannova, 
Halouzkova, Hynka Bíma)
6. Chceme zvýšit komfort a také regulovat parková-
ní na nevhodných místech v centru – zadáme studii
parkovacího domu
7. Vylepšíme letní kino o nové toalety, lezeckou stěnu
a prvky pro děti
8. Podpoříme rekonstrukci sokolovny
9. Projekčně připravíme rekonstrukci sociálních zaří-
zení Centra sociálních služeb

B. Životní prostředí
1. Zavedeme dotační titul na podporu energetických 
úspor v domech, zachytávání a využívání dešťové vody
2. Podpoříme jednoduchá a účinná opatření reagu-
jící na změnu klimatu (např. vícedruhový les, tůně, 
mokřady, stromořadí, zelené střechy, využívání šedé 
vody, ozelenění stěn i střech a hospodaření se srážko-
vou vodou, cesta od nádraží na Květnici ve stínu)
3. Provedeme energeticky úsporná opatření na veřej-
ných budovách (fotovoltaika, komunitní energetika)
4. Jsme pro rozkvetlý Tišnov, trvalkové záhony a kva-
litní péči o veřejnou zeleň
5. Ve spolupráci se školkami a školami zlepšíme osvětu 
v oblasti předcházení vzniku odpadu
6. Budeme motivovat občany, spolky a neziskové
organizace k efektivnímu třídění odpadu s minimál-
ním dopadem na životní prostředí
7. Zavedeme odpadkové koše na tříděný odpad
8. Podpoříme projekt odkanalizování místních částí 
(Hájek, Hajánky, Jamné, Pejškov)
9. Zachycením dešťové vody u nového hřbitova odleh-
číme kanalizační síti a čističce odpadních vod.

C. Život v Tišnově
(spolky, školství, kultura, sport, volný 
čas, senioři, zdravotnictví, podnikání)

1. Budeme aktivně spolupracovat s místními spolky 
na tom, aby život v Tišnově byl bohatý, pestrý a krásný
2. Chceme kvalitní školy a školky s dostatečným
počtem míst (MŠ Hony, svazková škola)
3. Zdraví je nejcennější – vytvoříme pobídky pro 
vznik chybějících ordinací (pediatři, zubaři, oční lékaři 
atd.)
4. Vážíme si seniorů – podporujeme Seniortaxi, setká-
vání seniorů a dotační titul na podporu jejich aktivit
5. Zavedeme pobytovou odlehčovací službu
6. Poradíme občanům a neziskovým organizacím s 
energiemi – zřídíme konzultační středisko
7. Budeme nadále udržovat a rozšiřovat veřejná spor-
toviště a dětská hřiště
8. I nadále budeme s krajem jednat o regulaci náklad-
ní dopravy v centru města
9. Podpoříme nabídku Tišnovských trhů a místní 
produkci
10. Stávajících podnikatelů si vážíme, mají naši podpo-
ru a novým začínajícím nabízíme pomoc v rámci pro-
jektu „Podnikni to!“
11. Jsme pro ještě větší fi nanční podporu kultury a 
sportu
12. Budeme pokračovat v podpoře cyklodopravy - více 
stojanů na kola, cyklopruhy v nově rekonstruovaných 
ulicích, větší podpora bezpečné cesty do práce a školy
13. Chceme čistý a bezpečný Tišnov (prevence krimi-
nality, socio-patologických jevů a práce s bezdomovci)
14. Najdeme vhodnou lokalitu pro vybudování skate-
parku a parkourového hřiště
15. Podpoříme studii pro dobudování zázemí u spor-
tovní haly SSK pro rozvoj sportovních klubů
16. Podpoříme další rozvoj a zlepšení komfortu spor-
tovního areálu Ostrovec
17. Pokusíme se vyřešit zpřístupnění věže kostela pro 
veřejnost
18. V okolí řeky Svratky vytvoříme příjemné místo pro 
procházky a relaxaci
19. Necháme nainstalovat mlžítka do Parku pod koste-
lem a na dalších místech

XVIII.
reprezentační ples 
města Tišnova

Svazková základní škola v Předklášteří je projekt, který 
vzniká ve spolupráci 12 obcí sdružených v Dobrovolném 
svazku obcí Tišnovsko. Škola bude sloužit až 540 žákům 
z okolních obcí, což je důležité pro řešení aktuálního ne-
dostatku míst v regionálních školách. Architektonická 
soutěž na tento projekt proběhla v roce 2022 a stavba by 
měla začít po získání dotací, s plánovaným dokončením 
v roce 2028.

V květnu 2024 byla společností Pelčák a partner architek-
ti předána kompletní dokumentace potřebná pro územní 
rozhodnutí pro projekt Svazková ZŠ VENKOV. Projekt 
také zahrnoval inženýrskou činnost a podání žádostí na 
státní orgány, z nichž některá stanoviska už byla kladně 
vyřízena. V červnu 2024 byla podána žádost o územní 
rozhodnutí na stavební úřad v Tišnově, což je důleži-
tý krok vpřed. Nyní probíhá projednávání a povolování 
stavby, přičemž dalším krokem je zahájení přípravy Bílé 
knihy, která poslouží jako základ pro výběr zhotovitele 
stavby v režimu Design & Build.

Projekt postupuje v souladu s plánem, město Tišnov se
v rámci této etapy zapojilo fi nančním příspěvkem 6 mil. 
Kč.

Co se týče nové mateřské školy na Honech v Tišnově, 
projekt se stále nachází ve fázi povolování. Nabízí se otázka 
- proč to trvá tak dlouho? Inu, protože někteří lidé bydlící 
v sousedství plánované školky využívají všech nástrojů, 
které jim poskytuje legislativa k tomu, aby tento záměr 
pozdrželi či zhatili. Obávají se totiž o dopad výstavby
a provozu MŠ na kvalitu jejich bydlení, poukazují na
možné zhoršení podmínek (hluk, zhoršení dopravní situa-
ce, bezpečnost aj.).

Co se podařilo:
• zakomponovaní zeleně, adaptačních a mitigačních
 opatření (tedy těch, která snižují dopad změny klimatu
 na město) do každého projektu, který se v Tišnově
 realizuje nebo chystá

• aktuálně rozpracovaná postupná přestavba a zkulturnění
 kontejnerových hnízd

• dobře fungující a hojně využívaný sběrný dvůr

• re-use centrum – stále více občany vyhledávané
 a využívané

•  pravidelné dovybavování komunálních služeb
 technikou 

•  budování retenčních nádrží na dešťovou vodu

Prostor pro zlepšení:
• nedostatek kompetentního personálu v komunálních
 službách, zejména v oblasti údržby a péči o zeleň

• nedostatečný boj s houževnatou plevelí (ničení ve
 správný čas – vegetačním období před odkvetením)

• zapojit více občany do údržby zeleně v bezprostředním
 okolí místa, kde bydlí

• větší osvěta občanů k tomu, že úklid veřejného prostoru
 není pouze věcí města – aneb ukliď si vždy po sobě
 odpadky a všichni se tady budeme cítit lépe

• sucho a klimatická změna, kdy udržování zeleně
 v podmínkách klimatické změny se stává nákladnější

• předcházení tvorby odpadu, což je asi nejefektivnější
 způsob "boje" s odpadem, který se potom nemusí třídit

Správa městského majetku, údržba zeleně a celkově komunální služby jsou pro mnohé obyvatele města tématem, 
který mají dennodenně fyzicky před sebou, setkávají se s ním na každém kroku a proto jej vnímají emotivněji než 
oblasti zdánlivě v pozadí, byť neméně důležité.
Pojďme se nyní v kostce zamyslet nad tím, v čem se Tišnovu daří, ale i nad tím o co se snažíme, nicméně se to zatím 
nedaří zcela podle našich představ.

Spolek MOST stále podporuje a počítá s výstavbou nové 
mateřské školky na Honech!

Martin Sebera,
člen spolku MOST, místostarosta Tišnova

Pojďme si stručně připomenout zdůvodnění potřebnosti 
navýšení kapacit mateřských školek v Tišnově. Nová školka 
je plánovaná o kapacitě 4 tříd, tedy nových prostor pro 
100 dětí. Již nyní je ve stávajících školkách cca 46 dětí na 
výjimku! Největší příliv nových dětí bude znamenat ze-
jména plánovaná výstavba a rozvoj města (bývalý areál 
pily na Trnci – cca 300 obyvatel, lokalita za penzionem 
– cca 700 obyvatel v budoucím horizontu několika let), 
Nesmíme opomenout, že kromě výstavby v Tišnově se 
velmi rychle a mnohem rychleji než Tišnov rozvíjí i jeho 
nejbližší okolí – tedy sousední obce. 

Z pohledu ekonomické návratnosti není výstavba mateřské 
školy typicky považována za přímou fi nanční investici
s rychlou návratností ve smyslu výdělku, ale spíše za 
dlouhodobou společenskou investici, která přináší nejen 
nepřímé ekonomické přínosy. 

Existuje mnoho pozitivních faktorů, které podporují
investici do nové školky: 

1. Zkvalitnění vzdělání: Investice do předškolního vzdě-
lávání zlepšují sociální a vzdělávací rozvoj dětí. Menší
počet dětí ve stávajících MŠ rovněž uleví pedagogům. 

2. Podpora zaměstnanosti: Dostupnost školky umožní 
rodičům (zejména matkám) dřívější návrat na pracovní 
trh, což přináší ekonomické benefi ty ve formě vyšších da-
ňových příjmů a zvýšené produktivity. To může být dlou-
hodobým přínosem pro místní ekonomiku. 

3. V souvislosti s návratností stavby školky RUD (roz-
počtové určení daní) nepředstavuje přímou návratnost 
investice, ale poskytuje obci pravidelný příjem, ze kterého 
lze hradit výdaje na výstavbu a provoz takových zařízení.

Věci, nad kterými se zamýšlíme
a ještě nemáme vyjasněné:
• je třeba mít v lesích kolem města odpadkové koše/pytle
 (viz situace na rozhledně atd)? Pokud ano, kolik a jak
 velké? Nebo by mělo být pro nás automatické, že si
 odpadky bereme vždy s sebou zpět, jak je to běžné
 i jinde v civilizovaném světě?

• jak efektivněji zapojit občany, podnikatele a fi rmy
 do zkrášlování veřejného prostoru formou partnerství
 nebo sponzorství?

Na závěr bychom chtěli zmínit, že nám není lhostejné,
v jakém prostředí žijeme. A všem, kteří se jakkoli podí-
lejí na zkrášlování našeho města moc děkujeme a jsme 
přesvědčeni, že z toho mají velkou radost a užitek všichni 
Tišnováci.

Tomáš Havlát,
člen spolku MOST, místopředseda komise životního

prostředí, zastupitel Tišnova

Libuše Čermáková,
členka spolku MOST, předsedkyně Finančního výboru, 

zastupitelka Tišnova

Existují také důležité otázky,
které si pokládáme:
• Chceme, aby naše malé děti nevyrůstaly v přeplněných 
třídách? ANO

• Chceme, aby učitelky v MŠ měly prostor na kvalitní
výchovu našich dětí? ANO

• Chceme, aby obyvatelé z Honů za Kukýrnou, kde dosud 
školka chybí, měli možnost vodit své děti do školky, která 
bude v běžné docházkové vzdálenosti? ANO

Nová mateřská škola Na Honech a svazková škola 
v Předklášteří – aktuální stav

Zeleň, pořádek a kultivace
veřejného prostoru ve městě

Ráda řeknu priority MOSTu,
všem čtenářům novin, všem hostům.

3. bod: seniorů si vážíme,
v programu se snažíme

nabídnout různé pořady, akce
pro nás seniory je to atrakce.

Penzion nyní opravu zažívá,
našemu bydlení určitě prospívá.

Dobře se k nám chovají,
nežijem na žádném okraji.
Stránku tělesnou i duševní

pravidelným cvičením upevním.

Klub seniorů nabízí programy
bojujem s pamětí, ale i s kilogramy.

Například zpěv, ten moc rádi máme,
každý týden si zazpíváme,
na Klucance se setkáváme,
společnou práci děláváme.

Přednášky, výstavy všechno nás pobaví,
tyhlety programy sloužím nám pro zdraví,

všude nás dopraví senior taxi,
v návštěvách akcí máme tak praxi.

A kdo již sám nemůže,
tomu pečovatelská a odlehčovací služba pomůže.

Za fi nanční podpory města pro spolky
stáří si užijem, zvláště my holky
a kdo tomu nevěří (mám 83 let),

ať moje slova prověří. 

Mladé členy z MOSTu stále hlídá
zkušená penzistka, vaše Lída.

Ludmila Cvrkalová,
členka spolku MOST

Pohled na Tišnov
z penziónu


